
Til medlemmerne at miljø- og planlægningsudvalget

Jeg skriver til jer, da jeg lige har læst regeringens 2. del af affaldsstrategi for 2009-2012.

På side 45 står der at det vil gavne affaldsindsamlingen af glasflasker, hvis man hæver 

den volumenbaserede emballageafgift.

Dette har jeg og andre i flaskegenbrugsbranchen kæmpet for( i hvert fald at beholde det 

nuværende niveau) men forgæves, da skatteministeren og regeringen har vedtaget en lov 

som vil halvere den volumenbaserede emballageafgift fra den 1/1 2011.

Jeg har meget svært ved at forstå at man vedtager at halvere afgiften, og et par måneder 

efter skriver i en ny affaldsplan, at det vil være godt at forhøje den.

Jeg er selvfølgelig helt enig i at det vil gavne miljøet at hæve den volumenbaserede 

emballageafgift, og håber at I, vil kunne påvirke skatteministeren så afgiften ikke halveres 

den 1/1 2011 som det ellers er planlagt.

Jeg har også skrevet til skatteministeren, og vedhæftet brevet så i også kan få indblik i de 

problemer der er forbundet med at halvere afgiften, udover det faktum at 

flaskegenbrugsbranchen står overfor at måtte lukke helt pga. denne lov. Hvilket vil 

medføre et kæmpe problem med affaldshåndteringen af glasemballage. 

Med venlig hilsen
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